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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Jednání vyšetřovacích komisí sněmovny by
měla být veřejná
Zvýšit kredit sněmovních
vyšetřovacích komisí chce poslanec za ODS Martin Říman otevřením
jejich jednání pro veřejnost. Návrh novely jednacího řádu
Poslanecké sněmovny, který to má umožnit, předá ve čtvrtek
předsedovi dolní komory Lubomíru Zaorálkovi (ČSSD). Dosud mají
členové vyšetřovacích komisí povinnost zachovávat mlčenlivost o
skutečnostech, o nichž se při uzavřených jednáních dozvědí.

   "To je ve většině projednávaných věcí zbytečné, protože se nejedná o státní tajemství," řekl dnes
Říman ČTK. Poslanec vychází ze zkušeností, které získal v komisi vyšetřující zadávání zakázky na
budování dálnice D47. "Ukázalo se, že některá svědectví jsou zajímavá. Je z nich patrné, jak funguje
státní správa," uvedl.

    Větší transparentnost práce komisí podle Římana přispěje ke změně náhledu veřejnosti na
vyšetřování sporných kauz ve sněmovně. "Teď to funguje jako černá skříňka, pokud se něco uvolní, je
to pouze neoficiální informace, se kterou se dál nedá pracovat. Veřejnost často pochybuje o smyslu
takových jednání," uvedl.

    Římanův návrh podporuje podle jeho slov poslanecký klub ODS. Ani ostatní parlamentní strany by
podle něj neměly mít k předloze výhrady.

    Vedle případu státní zakázky na stavbu dálnice z Lipníka nad Bečvou do Polska sestavili poslanci
zvláštní vyšetřovací komisi například ke kauze arbitráže týkající se sporu kolem televize Nova. Nyní
se komise schází, aby osvětlila případ sporu společnosti Diag Human s ministerstvem zdravotnictví.
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